
P R O T O K Ó Ł   NR  XLII/2022 

z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 28 grudnia 2022 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowa 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 i trwała do godz. 1230 z przerwą od godz. 1130 do godz. 1142. 

 

Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 15 radnych.  

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 

- Mateusz Liput    – wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Łukasz Lorens     – zastępca wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Agnieszka Filar    – skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Stanisław Ziomek   – sołtys Sołectwa Pustyny, 

- Mariusz Ślusarczyk   – radca prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, 

- Lucyna Liput    –dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

          Krościenku Wyżnym. 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Rozpoczynając XLII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Prowadzący posiedzenie – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził,  

że w XLII sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może ważnie obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniem o terminie zwołania XLII sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

i projektami uchwał. Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag 

do porządku. 
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Wójt Gminy Krościenko Wyżne – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, bardzo proszę 

o dodanie do punktu 7 dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał, 

następujących projektów uchwał: 

1) projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania, 

2) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad 

finansowania opieki zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów, 

3) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad 

finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów, 

4) projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2022 rok, 

5) projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko 

Wyżne na lata 2022-2030, 

6) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

dotyczącego powołania Związku ZIT mającego na celu współpracę jednostek samorządu 

terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno służącą realizacji Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii innych wniosków lub uwag do 

porządku obrad.  

 

Głos zabrał radny Zenon Lenart: Na ostatniej sesji składałem taki wniosek, żeby 

przedostatnim punktem były „Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych 

i chciałbym, żeby punkt 8 stał się punktem 9, a punkt 9 stał się punktem 8, czyli przestawienie 

tych punktów w porządku obrad.  

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 1 Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 7 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał projektu uchwały zmieniającego 

uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty i przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 2 Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 7 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej 

w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy 

Haczów. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty i przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 3 Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 7 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej 

w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu 

Gminy Haczów. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty i przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 4 Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 7 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał projektu uchwały w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty i przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 5 Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 7 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030. 
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W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty i przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 6 Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 7 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego powołania Związku 

ZIT mającego na celu współpracę jednostek samorządu terytorialnego Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno służącą realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
-  

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty i przystąpił 

do przegłosowania wniosku nr 7 radnego Zenona Lenarta, aby dokonać zmiany w porządku 

obrad poprzez zmianę kolejności punktów, tj. punkt 8 dotyczący Spraw bieżących oraz 

wniosków i oświadczeń radnych zrealizować jako punkt 9, natomiast punkt 9 dotyczący 

Informacji Przewodniczącego rady o sprawach, których wpływ do rady miał miejsce między 

sesjami zrealizować jako punkt 8. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
-  

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty 

i poinformował, że nowowprowadzone projekty uchwał zostaną zrealizowane w punkcie 7 jako 

lit. g-l zgodnie z nowym porządkiem obrad oraz zostanie uwzględniony wniosek radnego 

Zenona Lenarta w sprawie zmiany kolejności realizacji punktów proponowanego porządku 

obrad.  

 

Wobec braku innych uwag i wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

przedstawił porządek obrad XLII sesji, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z XL sesji z dnia 24 listopada 2022 r. 

5. Rozpatrzenie uwag do protokołu z XLI nadzwyczajnej sesji z dnia 13 grudnia 2022 r.  

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na lata 

2023-2026; 

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych na własność Gminy 

Krościenko Wyżne; 

c) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 

2022; 

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

e) budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok; 

f) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne  

na lata 2023-2030; 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania; 

h) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Haczów; 

i) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

dzieciom z terenu Gminy Haczów; 

j) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok; 

k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyzne na lata 2022-

2030; 

l) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego powołania 

Związku ZIT mającego na celu współpracę jednostek samorządu terytorialnego 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno służącą realizacji Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami 

9. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie obrad. 

     

W zarządzonym przez Przewodniczącego Rady – Krzysztofa Podkula głosowaniu nad 

przyjęciem przedstawionego porządku obrad (ze zmianami) uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad XLII sesji wraz ze zmianami. 

 

Ad. 4 

Rozpatrzenie uwag do protokołu z XL sesji z dnia 24 listopada 2022 r. . 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu NR XL/2022 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

z dnia 24 listopada 2022 r. 

 

Ad. 5  

Rozpatrzenie uwag do protokołu z XLI nadzwyczajnej sesji z dnia 13 grudnia 2022 r.  

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu NR XLI/2022 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 13 grudnia 2022 r. 

 

Ad. 6 

 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy Krościenko Wyżne – Mateusz Liput: szanowni państwo, chciałbym 

przedstawić wydarzenia, które miały miejsce w okresie międzysesyjnym,  tj. od 24 listopada 

2022 r.: 

- w związku z realizacją zadania pn. "Budowa instalacji OZE, w tym indywidualnych 

zeroemisyjnych źródeł ciepła na potrzeby budynków użyteczności publicznej Gminy 

Krościenko Wyżne" zakończono opracowanie kompletnych dokumentacji projektowo-

wykonawczych dla 12 budynków z terenu gminy. Przygotowano również dokumentację 

projektowo-wykonawczą i kosztorysową dla zadania pn.: „Budowa infrastruktury 

elektroenergetycznej – oświetlenia drogowego w technologii energooszczędnej na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne”.Oba zadania współfinansowane jest ze środków Rządowego 

Funduszu Polski Ład w ramach Programu Inwestycji Strategicznych. 

- dnia 29 listopada 2022 r. Fundacja Rozwoju Demokracji Lokalnej im. Jerzego Regulskiego 

ogłosiła wyniki dziewiątej już edycji konkursu Ranking Gmin Podkarpacia, który organizowała 

przy współpracy z Urzędem Statystycznym w Rzeszowie. W roku bieżącym nagrodzono gminy 

wyróżniające się rozwojem społeczno-gospodarczym według danych statystyki publicznej 

za rok 2021. Z wyłączeniem miast na prawach powiatu, czyli Krosna, Przemyśla, Rzeszowa 

i Tarnobrzega w rankingu oceniono wszystkie gminy wiejskie, miejskie i miejsko-wiejskie 

województwa podkarpackiego. Powyższe gminy badano pod kątem wskaźników (było ich 16) 

tj.: dochodów własnych budżetów gmin przypadających na 1 mieszkańca, wydatków 

inwestycyjnych budżetów gmin - również w przeliczeniu na 1 mieszkańca, analizowano 

wskaźniki zadłużenia budżetów gmin, wydatki na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego 

oraz na ochronę powietrza i klimatu pochodzące z budżetów gmin, odsetek budynków 

przyłączonych do sieci kanalizacyjnej, przyrost naturalny, czy wydatki na oświatę i opiekę nad 

dziećmi do lat 3.Analiza powyższych danych i wskaźników przez Główny Urząd Statystyczny 

w Rzeszowie na podstawie danych statystyki publicznej zaprocentowała uzyskaniem przez 

Gminę Krościenko Wyżne tytułu Lidera Powiatu Krośnieńskiego. 
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- Gmina Krościenko Wyżne pozyskała dofinansowanie w wysokości 57 500,00 zł na realizację 

przedsięwzięcia pn.: „Dostosowanie budynku i poprawa dostępności do usług publicznych 

świadczonych przez Urząd Gminy Krościenko Wyżne i Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

dla osób ze szczególnymi potrzebami, w tym osób z niepełnosprawnościami.”. W 2021 roku 

dla Gminy Krościenko Wyżne został opracowany raport o zapewnieniu dostępności, z którego 

wynika, że budynek Urzędu Gminy Krościenko Wyżne i Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej posiadają niedoskonałości w zapewnieniu dostępności w zakresie komunikacyjno-

informacyjnym i cyfrowym. Dlatego podjęliśmy działania, które dostosują budynek 

do wymogów ustawy o dostępności spełniając potrzeby osób ze szczególnymi potrzebami 

i poprawiając dostępność do usług publicznych świadczonych przez Urząd Gminy Krościenko 

Wyżne i Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. W ramach omawianego przedsięwzięcia 

w budynku tut. urzędu zostaną zamontowane następujące oznaczenia i urządzenia:  

plany tyflograficzne z udźwiękowieniem NFC lub QR (2 plany i 1 system QR); ścieżki 

prowadzące i pola uwagi (około 50 m ścieżek i 3 pola); tabliczki informacyjne z alfabetem 

Braille`a i piktogramami do oznaczenia pomieszczeń; antypoślizgowe i ostrzegawcze 

oznaczenia na krawędzie schodów, pętle indukcyjne przenośne dla osób z dysfunkcjami słuchu; 

system nawigacyjno-informacyjny z komunikatem dźwiękowym i głosowym. oraz stalowe 

nakładki na poręcz schodów. W ramach realizowanego przedsięwzięcia planuje się również 

utworzyć nową stronę internetową Gminy Krościenko Wyżne, tak, aby spełniała wymogi 

ustawy o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji mobilnych podmiotów 

publicznych. Przedsięwzięcie jest częścią projektu „Dostępny samorząd – granty” 

realizowanego w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 

2014-2020, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 

- w poniedziałek 12 grudnia br. w jednym z domów w Krościenku Wyżnym doszło do pożaru, 

który spowodował ogromne zniszczenia budynku mieszkalnego. Poprzez współdziałanie 

z organizacją pozarządową, tj. Podkarpackim Oddziałem Okręgowym Polskiego Czerwonego 

Krzyża w Krośnie została zorganizowana zbiórka publiczna celem udzielenia pomocy dla 

kobiety dotkniętej pożarem. Wpłat można dokonywać na podany na stronie internetowej 

i gminnym Facebooku rachunek bankowy z dopiskiem: "POGORZELCY KROŚCIENKO 

WYŻNE". Dziękuję wszystkim, którzy już włączyli się w pomoc i serdecznie zachęcam do 

wsparcia inicjatywy. W niedługim czasie zostanie zorganizowana zbiórka publiczna na ten cel 

przez parafię w Krościenku Wyżnym przy współdziałaniu z Rada Sołecką Sołectwa Krościenko 

Wyżne. 

- Blisko 100 osób wzięło udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym w dniu 21 grudnia br. w sali Domu 

Ludowego w Krościenku Wyżnym. W tym roku spotkanie dla starszych i samotnych 

zorganizowane zostało już po raz 14 po dwuletniej przerwie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań 

do przedstawionego sprawozdania.  

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad. 7a 
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Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2023-2026. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społęcznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: panie przewodniczący, wysoka rado, panie wójcie, zaproszeni goście, Ustawa o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi nakłada na samorząd lokalny 

obowiązek uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Program przygotowany został na 4 lata 

2023-2026 i określa lokalną strategię w zakresie profilaktyki i przeciwdziałania alkoholizmowi 

oraz narkomanii, a także zadania związane z przeciwdziałaniem uzależnieniom behawioralnym 

w celu minimalizacji szkód społecznych i indywidualnych, wynikających z nadużywania 

alkoholu, narkotyków i uzależnień od zachowań. Celem głównym Programu jest ograniczenie 

szkód społecznych i zdrowotnych, zaburzeń życia rodzinnego, wynikających z używania 

alkoholu i innych substancji psychoaktywnych oraz zjawiska picia alkoholu, używania 

narkotyków i podejmowania innych zachowań ryzykownych przez dzieci i młodzież. W ramach 

działań profilaktycznych prowadzone będą w szczególności: dyżury specjalistów w punktach 

specjalistycznego poradnictwa, zajęcia dla dzieci, programy i warsztaty profilaktyczne dla 

uczniów oraz szkolenia i konferencje dla rodziców, nauczycieli i innych grup zawodowych, 

członków GKRPA, działania promujące trzeźwy i bezpieczny sposób spędzania czasu wolnego 

przez rodziny, dzieci i młodzież. W bieżącym roku  Stowarzyszenie Producentów 

i Dziennikarzy Radiowych z Poznania na terenie naszej gminy przeprowadziło wśród 131 

uczniów diagnozę społeczną. Celem badania było przedstawienie i charakterystyka młodzieży 

szkolnej w klasach V-VIII w głównych obszarach życia społecznego, jak również wskazanie 

na czynniki społeczno – demograficzne determinujące skalę tego zjawiska. Cel ten został 

zrealizowany poprzez charakterystykę młodzieży w różnych obszarach (szkoła; rodzina; 

zdrowie; zwyczaje żywieniowe; przemoc i agresja; granie w gry, korzystanie z internetu 

i smatfona; podstawowe czynności życia codziennego; praca i ekonomia; kapitał społeczny), 

niemniej jednak program zawiera tylko niektóre zdiagnozowane obszary takie jak zwyczaje 

żywieniowe, granie w gry, korzystanie z internetu i smartfona, zdrowie – używki i leki, przemoc 

i agresja.  

W obszarze „Zwyczaje żywieniowe” wskazano, iż spadła aktywność fizyczna młodzieży. 

Zmniejszyła się częstotliwość uprawiania sportu. Ponadto ograniczona została forma tej 

aktywności. Prowadzi to do niekorzystnych zmian w zakresie subiektywnej oceny sprawności 

fizycznej, oceny swojego stanu zdrowia, a także poziomu niewyspania. Z przeprowadzonych 

ankiet zauważono, iż utrzymał się trend wskazujący na to, że częstotliwość uprawiania sportu 

zmienia się wraz z wiekiem badanych. Im uczniowie starsi, tym jest ona mniejsza. Naprzeciw 

zdrowemu odżywianiu rośnie spożycie napojów energetycznych lub funkcjonalnych, 

zawierających kofeinę lub wyciąg z guarany. Jeżeli chodzi o spożycie alkoholu, narkotyków 

i dopalaczy, na przestrzeni ostatnich trzech lat zmniejszyło się spożycie szampana, palenie 

papierosów, spożycie wina oraz wódki. Zwiększyło się natomiast spożycie piwa, palenie 

marihuany, spożywanie drinków oraz zażywanie dopalaczy. Młodzi ludzie wyraźnie 

ograniczyli granie w gry na smartfonie lub tablecie codziennie i kilka razy w tygodniu. Zamiast 

tego częściej zdarza się im grać w gry na komputerze lub konsoli do gier. Odsetek badanych, 

którzy deklarują, że grają codziennie oraz kilka razy dziennie, wyraźnie wzrósł. W gry na 
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komputerze lub konsoli do gier częściej zaczynają grać dziewczęta ze starszych klas. Jeżeli 

chodzi o uczestnictwo młodych w przestrzeni wirtualnej, można doszukać się pewnych zmian. 

Pierwsza z nich odnosi się do oglądania filmów. Młodzi wyraźnie ograniczyli oglądanie filmów 

na YouTube na rzecz platform streamingowych. W internecie młodzi zaczęli także kontaktować 

się ze znajomymi za pomocą komunikatorów (głównie uczniowie z klas młodszych), a także 

grać w gry on-line. Jeżeli chodzi o gry on-line, prym nadal wiodą chłopcy, niemniej należy 

także odnotować wzrost zainteresowania tego typu rozrywką wśród dziewcząt w każdej grupie 

wiekowej.  

Program zawiera również obszar „Zdrowie – używki i leki (alkohol, papierosy, inne). 

Do niedawna głównymi nałogami młodzieży było: palenie papierosów, picie alkoholu 

i zażywanie narkotyków. Raporty z badań „Młodzi i substancje psychoaktywne”, 

przeprowadzonych wśród uczniów szkół podstawowych i gimnazjów, realizowanych przez 

Stowarzyszenie, wskazują na zwiększający się odsetek uczniów szkół podstawowych 

uwrażliwionych na problem palenia papierosów oraz znaczny wzrost popularności picia 

alkoholu w różnych postaciach. Jakkolwiek spożywających alkohol uczniów klas młodszych 

szkół podstawowych można określić mianem „nieświadomych początkujących”, to uczniowie 

ostatnich klas szkół podstawowych są już doświadczonymi „smakoszami piwa”. Zwiększa się 

również powszechność zażywania preparatów poprawiających zdolność koncentracji, często 

wywołujących, jako skutek uboczny, halucynacje. Do tej grupy środków powszechnie 

dostępnych można zaliczyć napoje energetyczne, niekiedy łączone z alkoholem, oraz leki 

w dawkach znacznie przekroczonych. Napoje energetyczne stanowią uzupełnienie diety w celu 

poprawy koncentracji i zwalczenia objawów zmęczenia. Na przestrzeni ostatnich lat 

nieznacznie wzrosło spożycie przez młodzież napojów energetyzowanych. Napoje 

energetyczne częściej spożywali uczniowie z klas starszych (klasa VII-VIII) niż z młodszych 

(klasa V-VI), a także dziewczęta niż chłopcy. Ci ostatni raczej przestali zażywać tego typu 

substancje. Ważnym aspektem przeciwdziałania uzależnieniom jest prowadzenie odpowiedniej 

profilaktyki, edukacji i wzmacnianie postaw proaktywnych na rzecz „Zachowania Trzeźwego 

Umysłu”.  

Obszar Przemoc i agresja. Respondentom zadano pytanie, jak często są świadkami przemocy 

fizycznej (lub psychicznej) kierowanej do koleżanek lub kolegów. Badanie wykazało spadek 

skali agresji fizycznej, na jaką narażeni są ankietowani. Wskaźnik ankietowanych, którzy byli 

świadkami przemocy doświadczanej przez koleżanki lub wskaźnik częstej przemocy, 

zmniejszył się głównie wśród młodszych uczniów, jednak nadal nierzadko zdarza się,  

że ankietowany spotyka się z przemocą fizyczną kierowaną do swoich rówieśników. Agresja 

psychiczna lub emocjonalna towarzyszy młodym ludziom nie rzadziej niż fizyczna. Obecnie 

to dziewczęta najczęściej mają do czynienia z tego typu agresją. 

Chcę nadmienić, że adresatami naszego programu są wszyscy mieszkańcy Gminy Krościenko 

Wyżne, a w szczególności osoby uzależnione od alkoholu, osoby pijące ryzykownie 

i szkodliwie, dzieci i młodzież szkolna oraz rodziny i najbliższe otoczenie osób z problemem 

alkoholowym, a także osoby uzależnione od innych substancji psychoaktywnych w tym 

narkotyków i borykające się z uzależnieniem behawioralnym. Warunkami niezbędnymi 

do osiągnięcia celów Programu, jest profilaktyka uzależnień zgodnie z celem operacyjnym  

2 Narodowego Programu Zdrowia, którą będziemy realizować poprzez 5 zapisanych zadań: 

1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu poprzez: 
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1.1. Finansowanie Punktu Konsultacyjno – Informacyjnego jako miejsca pierwszego kontaktu 

dla osób i rodzin z problemem alkoholowym, narkomanią oraz uzależnieniami 

behawioralnymi. 

1.2. Finansowanie Punktu Porad Prawnych. 

1.3. Finansowanie konsultacji psychologicznych dla dzieci i młodzieży z terenu naszej Gminy.  

1.4. Rozpowszechnienie informacji i dofinansowanie działalności Specjalistycznej Poradni 

Rodzinnej przy Sanktuarium Świętego Michała Archanioła w Miejscu Piastowym. 

Kolejne zadanie, które będziemy realizować to: 

2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy psychospołecznej 

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie poprzez: 

2.1. Zatrudnienie i finansowanie zajęć opiekuńczo – wychowawczych i profilaktycznych 

w tym: finansowanie doposażenia i kosztów utrzymania placówek, gdzie prowadzone będą 

zajęcia oraz finansowanie wynagrodzenia i ubezpieczenia wychowawców/instruktorów. 

Będą to np. zajęcia szachowe, muzyczne, taneczne, plastyczne, rękodzielnicze, zajęcia 

świetlicowe, zajęcia strzeleckie, itp. 

2.2. Dofinansowanie do profilaktyki alkoholowej dla dzieci i młodzieży z rodzin z problemem 

alkoholowym i z grup ryzyka w formie: zimowisk, kolonii,  obozów, rekolekcji, wycieczek, 

itp.  

2.3. Dofinansowanie do zajęć dla dzieci o charakterze zajęć profilaktycznych. 

2.4. Uruchomienie procedury „Niebieskiej Karty” w przypadku wystąpienia przemocy 

w rodzinie. 

Będziemy także: 

3. Prowadzić profilaktyczną działalność informacyjną i edukacyjną oraz działalność 

szkoleniową w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania 

narkomanii oraz uzależnieniom behawioralnym, w szczególności dla dzieci i młodzieży,  

w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania 

dzieci uczęszczających w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych 

i socjoterapeutycznych, poprzez: 

3.1. Finansowanie programów profilaktycznych, ukierunkowanych do wszystkich grup dzieci 

i młodzieży oraz rodziców i nauczycieli, a także wspieranie lokalnych kampanii 

edukacyjnych, miejsc spotkań i pomocy dla młodzieży oraz warsztatów. 

3.2. Finansowanie działań edukacyjnych, szkoleń skierowanych do sprzedawców napojów 

alkoholowych oraz działań kontrolnych i interwencyjnych, mających na celu ograniczanie 

dostępności napojów alkoholowych i przestrzeganie zakazu sprzedaży alkoholu osobom 

poniżej 18 roku życia.  

3.3. Zakup ulotek i materiałów edukacyjnych ogólnopolskich kampanii np. „Zachowaj 

Trzeźwy Umysł”,  

3.4. Finansowanie lub dofinansowanie bezalkoholowych imprez, wycieczek, spotkań 

integracyjnych oraz kampanii edukacyjnych, przedstawień teatralnych, koncertów, 

konkursów na tematy związane z profilaktyką alkoholową, narkomanią oraz uzależnieniami 

behawioralnymi dla mieszkańców z terenu gminy: np. festyny, rajdy, zabawy, wycieczki, 

rekolekcje, kuligi, imprezy sportowe, spotkania i inne ciekawe formy spędzania czasu 

wolnego.  
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3.5. Tworzenie dodatkowych form spędzania wolnego czasu przez młodzież, osoby dorosłe 

oraz osoby starsze np. zajęcia i zawody sportowe organizowane przez szkołę, zajęcia 

sportowo – profilaktyczne, zajęcia wychowawczo – rehabilitacyjne i inne. 

3.6. Finansowanie udziału w konferencjach oraz w szkoleniach z zakresu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii i uzależnieniom 

behawioralnym, a także przemocy w rodzinie, członków GKRPA, pracowników GOPS, 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie, nauczycieli, 

pedagogów, wychowawców, przedstawicieli Policji oraz innych osób uczestniczących w 

realizacji zadań Programu. 

3.7. Upowszechnianie wiedzy dotyczącej uzależnień behawioralnych, poprzez zakup 

np. ulotek, programów, a także rozpowszechnienie informacje o działającej infolinii 

800 100 100 - to bezpłatna i anonimowa pomoc telefoniczna i online dla rodziców 

i nauczycieli, którzy potrzebują wsparcia i informacji m.in. w zakresie cyberprzemocy 

i zagrożeń związanych z nowymi technologiami. Linia czynna jest od poniedziałku 

do piątku, w godzinach 12.00-15.00 oraz posiada stronę internetową: www.800100100.pl. 

4. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych. 

4.1.Wspieranie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych realizujących działania 

wynikające z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz 

ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii (zakup materiałów informacyjnych, edukacyjnych 

z zakresu profilaktyki alkoholowej i przemocy np. dla szkół, przedszkoli, ośrodka zdrowia, 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej). 

4.2.Współpraca z pracownikami socjalnymi mająca na celu pomoc osobom uzależnionym  

i współuzależnionym. 

4.3.Prowadzenie innych zadań wynikłych w trakcie pracy profilaktycznej - stosownie  

do potrzeb. 

Kolejne założone zadanie w programie to podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem 

przepisów określonych w art. 131 i 15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze 

oskarżyciela publicznego. Zadanie to będzie realizowane poprzez: 

4.4. Kontrolę podmiotów gospodarczych posiadających zezwolenia na sprzedaż alkoholu 

w zakresie przestrzegania wszystkich warunków zamieszczonych w ustawie, zezwoleniu 

i innych aktach dotyczących handlu alkoholem poprzez edukację i motywację,  

4.5. Podejmowanie interwencji w przypadku złamania zakazu sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. 

4.6. Opiniowanie wniosków przedsiębiorców ubiegających się o zezwolenie na sprzedaż 

napojów alkoholowych. 

Chcę jeszcze zaznaczyć, że źródłem finansowania zadań Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023-

2026 będą środki finansowe budżetu gminy pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych. 

Program określa również zasady wynagradzania członków Komisji i informację 

o sprawozdawczości. Wynagrodzenie za udział w posiedzeniu członków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w roku 2023-2026 wynosić będzie 5% 

minimalnego wynagrodzenia, a przewodniczącego, zastępcy przewodniczącego oraz sekretarza 

http://www.800100100.pl/
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7% minimalnego wynagrodzenia, określonego w ustawie z dnia 10 października 2002 r. 

o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. 

GOPS corocznie będzie składać Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

do końca II kwartału za rok poprzedni. Podstawę sporządzenia sprawozdania będą stanowić 

wskaźniki określone w programie. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado w związku z opracowaniem nowego programu wnoszę 

o podjęcie w tej sprawie stosownej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such –Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

e Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem 

uchwały. Głos zabrał radny Piotr Lorens: mam jedno pytanie, czy te zajęcia strzeleckie także 

są współfinansowane z tych środków programu profilaktyki, bo cieszą się dosyć dużym 

zainteresowaniem w szkole. Jest to bardzo fajny pomysł.  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: tak. 

 

Radny Zenon Lenart: niewątpliwie tutaj dużo wiedzy nam pani dyrektor przekazała poprzez 

prezentację tych badań, które zostały wykonane wśród młodzieży i one wskazują 

jednoznacznie, że potrzeba jest prowadzenia dużej, w zwiększonej może nawet intensywności 

działań profilaktycznych szczególnie właśnie wśród młodzieży, bo to od młodego wieku 

rozpoczynają się zawsze problemy z alkoholem, a jest takie powiedzenie, że lepiej zapobiegać, 

niż leczyć. Moje pytanie jest tutaj takie: jakie programy profilaktyczne są przewidziane 

do realizacji w najbliższym czasie, tutaj przez komisję rozwiązywania problemów 

alkoholowych szczególnie wśród dzieci i młodzieży i jakby Pani określiła ilość środków 

przeznaczonych na profilaktykę w sensie stricto. Nie taką ogólną, gdzieś tam jakieś wycieczki, 

zawody, ale profilaktykę w sensie stricto, czyli bezpośrednio związaną, ukierunkowaną na 

dzieci, młodzież i uświadamiającą na temat tego zagrożenia, które niesie właśnie używanie tych 

wszystkich środków, bo to nie tylko alkohol, ale przede wszystkim te napoje energetyzujące. 

To są takie miękkie narkotyki, które wchodzą bardzo szybko, a później z tych miękkich 

narkotyków przechodzi się do twardych narkotyków i potem jest już sprawa dość trudna. 
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Więc jakie są te programy planowane w najbliższym czasie i jak to wygląda jeżeli chodzi 

o finanse, ile środków, bo wydajemy prawie 100 000,00 zł, więc ile z tych środków tak stricte 

by można było przeznaczyć na te programy profilaktyczne.  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: wysoka rado, jeżeli chodzi o programy profilaktyczne dla dzieci, to robimy je każdego 

roku. Wysyłamy informację do pana dyrektora i pan dyrektor wybiera sobie te programy 

profilaktyczne, które są najbardziej potrzebne dla dzieci. Przeznaczamy około 20 000,00 zł na 

takie programy profilaktyczne. W tym roku również odbyły się takie warsztaty dla dzieci 

i młodzieży z terenu naszej gminy. Czy to jest wystarczająca odpowiedź? 

 

Radny Zenon Lenart: dziękuję bardzo.  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały innych głosów nie zabrano, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych,  

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2023-2026 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7b 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowych na własność Gminy Krościenko Wyżne 

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: panie przewodniczący, szanowni państwo radni 

tak jak w tytule uchwały, przygotowany projekt dotyczy nabycia na rzecz gminy 

14 nieruchomości, które są położone przy ul. Północnej. Są to działki, które zgodnie 

z obowiązującym miejscowym planem położone są w terenach zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i zagrodowej. Są to też działki, które zostały wydzielone przez mieszkańców na 

ich koszt i oni zwrócili się do urzędu z wnioskiem o przejęcie tych działek i zadeklarowali, że 

przekażą te działki jako darowiznę. Kompetencja rady gminy stanowi, że podjęcie uchwały 

będzie podstawą do podpisania stosownego aktu notarialnego. Mieszkańcy przekazują 

te działki w celu urządzenia tam drogi wewnętrznej. Jest to odcinek o długości około 290 

metrów i szerokości 5 metrów. Podjęcie uchwały jest zasadne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
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Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych na własność Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2022.  

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: szanowni państwo, uchwała trochę proforma, 

60 000,00 zł na realizację zadania „Opracowanie Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Krościenko Wyżne”. Podjęcie uchwały umożliwi 

nam podpisanie aneksu i dokończenie procedury planistycznej jeżeli chodzi o ustalenia 

studium. W związku z tym, że mieliśmy stwierdzenie nieważności uchwały, musimy 

tę procedurę z tej racji ponowić, dlatego proszę o podjęcie takiej uchwały, gdyż nie przyjęliśmy 

jeszcze budżetu na 2023 rok, stąd żeby do końca roku można było taki aneks zawrzeć, to 

potrzebna jest nam taka uchwała. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 



15 

 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7d 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: szanowni państwo, projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Planujemy zaciągnąć kredyt długoterminowy na 2023 

rok w wysokości 1 000 000,00 zł na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 

640 000,00 zł oraz spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 360 000,00 

zł. Źródłem spłaty kredytu i odsetek oraz ewentualnego zabezpieczenia zobowiązania będą 

dochody budżetu gminy z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznym, podatku 

rolnego oraz podatku od nieruchomości. Spłata odsetek następować będzie w latach 2023-2030, 

natomiast kredytu w latach 2024-2030. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(5 głosów „za”). 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7e 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Krościenko 

Wyżne na 2023 rok.  

 

Przewodniczący Rady - Krzysztof Podkul poinformował, że: obecny punkt porządku 

procedować będziemy zgodnie z § 13 uchwały NR XXXVIII/ 263 /10 Rady Gminy Krościenko 
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Wyżne z dnia 28 października 2010 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej. 

 

I. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: przedstawiła projekt uchwały budżetowej Gminy 

Krościenko Wyżne na 2023 rok z wyszczególnieniem planowanych dochodów oraz wydatków.  

 

Projekt uchwały budżetowej na 2023 rok wprowadzony zarządzeniem NR V/473//2022 Wójta 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 14 listopada 2022 r oraz zmieniony zarządzeniem 

NR V/494/2022 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 15 grudnia 2022 r.  

 

Ustala się dochody budżetu na 2023 rok w łącznej kwocie 25 638 380,00 zł, z podziałem na: 

1) dział 020 Leśnictwo, rozdział: Pozostała działalność – 215,00 zł, 

2) dział 600 Transport i łączność: 

- rozdział: Drogi publiczne powiatowe – 66 810,00 zł, 

- rozdział: Funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych – 3 000,00 zł, 

3) dział 700 Gospodarka mieszkaniowa, rozdział: Gospodarka gruntami i nieruchomościami – 

27 985,00 zł, 

4) dział 750 Administracja publiczna: 

- rozdział: Urzędy Wojewódzkie – 31 425,00 zł, 

- rozdział: Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) – 477,08 zł, 

5) dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa, rozdział: Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa – 1 272,00 zł, 

6) dział 752 Obrona narodowa, rozdział: Kwalifikacja wojskowa – 100,00 zł,  

7) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

-   rozdział: Ochotnicze straże pożarne – 9 000,00 zł,  

8) dział 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 

- rozdział: Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności 

cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek 

organizacyjnych – 1 499 340,00 zł, 

-  rozdział: Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, 

podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych 

– 1 678 600,00 zł, 

- rozdział: Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw – 101 500,00 zł, 

-   rozdział: Wpływy z różnych rozliczeń – 8 000,00 zł, 

- rozdział: Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa 

– 4 455 840,00 zł, 

9) dział 758 Różne rozliczenia: 

- rozdział: Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego – 

5 209 923,00 zł, 

- rozdział: Część wyrównawcza subwencji ogólnej dla gmin – 3 115 299,00 zł, 
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- rozdział: Różne rozliczenia finansowe – 3 885 925,00 zł, 

10) dział 801 Oświata i wychowanie: 

- rozdział: Szkoły podstawowe – 24 749,76,00 zł, 

- rozdział: Przedszkola – 409 798,16 zł, 

- rozdział: Stołówki szkolne i przedszkolne – 387 000,00 zł, 

11) dział 852 Pomoc społeczna: 

- rozdział: Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum 

integracji społecznej – 9 700,00 zł, 

- rozdział: Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe – 144 200,00 zł, 

- rozdział: Zasiłki stałe – 134 900,00 zł, 

- rozdział: Ośrodki pomocy społecznej – 50 810,00 zł, 

- rozdział: Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze – 57 855,00 zł, 

12) dział 853 Pozostałe działania w zakresie polityki społecznej, rozdział: Pozostała działalność 

– 490 000,00 zł, 

13) dział 855 Rodzina: 

- rozdział: Świadczenie wychowawcze – 550,00 zł, 

- rozdział: Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego – 2 379 960,00 zł, 

- rozdział: Karta Dużej Rodziny – 80,00 zł,  

- rozdział: Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów – 16 100,00 zł, 

- rozdział: System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 – 12 800,00 zł,  

14) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- rozdział: Gospodarka odpadami komunalnymi – 1 351 128,00 zł, 

- rozdział: Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu – 17 500,00 zł, 

- rozdział: Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar  

za korzystanie ze środowiska – 2 300,00 zł, 

- rozdział: Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami – 9 000,00 zł, 

15) dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdział: Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby – 20 000,00 zł, 

16) dział 926 Kultura fizyczna: 

- rozdział: Zadania w zakresie kultury fizycznej – 13 258,00 zł. 

 

Łącznie dochody: 25 638 380,00 zł. 

 

Ustala się wydatki budżetu na 2023 rok w łącznej kwocie 26 278 380,00 zł, w tym: 

1) wydatki bieżące na łączną kwotę 19 744 780,00 zł, 

- wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 9 213 082,16 zł, 

- wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych  

– 5 334 013,72 zł, 

- wydatki na dotacje na zadania bieżące – 2 075 330,00 zł, 

- wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – 2 942 574,20 zł, 

- wydatki na obsługę długu publicznego zł – 130 500,00 zł, 
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- wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 

pkt 2 i 3, w tym wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 49 279,92 zł; 

2) wydatki majątkowe na łączną kwotę 6 533 600,00 zł  

 

Zgodnie z projektem zaplanowano następujące wydatki budżetu na 2023 rok: 

1) dział 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdział: Izby rolnicze – 5 086,00 zł, 

2) dział 600 Transport i łączność: 

- rozdział: Lokalny transport zbiorowy – 112 363,00 zł, 

- rozdział: Drogi publiczne powiatowe – 80 816,00 zł, 

- rozdział: Drogi publiczne gminne – 4 395 100,00 zł, z tego wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych realizacja zadania: „Przebudowa drogi gminnej nr 114902R ul. 

Mostowa w km 0+166-0-390 wraz z przebudową mostu w miejscowości Krościenko 

Wyżne” – 314 075,00 zł oraz wydatki poniesione ze środków Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych: 

„Rozbudowa drogi gminnej nr 114902R ul. Mostowa wraz z rozbiórką i budową mostu 

przez rzekę Wisłok w miejscowości Krościenko Wyżne” – 3 885 925,00 zł, 

- rozdział: Drogi wewnętrzne – 130 000,00 zł, 

- rozdział: Funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych – 3 000,00 zł,  

- rozdział: Pozostała działalność – 1 110,00 zł, 

3) dział 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- rozdział: Gospodarka gruntami i nieruchomościami – 92 350,00 zł, 

- rozdział: Pozostała działalność – 1 955 100,00 zł, z tego wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych realizacja zadania: „Budowa wolnostojącego parterowego budynku 

gospodarczego na działce nr ewid. 4425 w sołectwie Krościenko Wyżne” ( w tym fundusz 

sołecki Krościenko Wyżne – 39 923,20 zł) – 40 000,00 zł oraz wydatki inwestycyjne  

„Budowa budynku użyteczności publicznej w Krościenku Wyżnym”  

– 1 852 500,00 zł, 

4) dział 710 Działalność usługowa, rozdział: Plany zagospodarowania przestrzennego 

– 60 000,00 zł, 

5) dział 720 Informatyka, rozdział: Pozostała działalność – 1 000,00 zł,  

6) dział 750 Administracja publiczna: 

- rozdział: Urzędy wojewódzkie – 31 425,00 zł, 

- rozdział: Rady gmin (miast i miast na prawach powiatu) – 93 600,00 zł, 

- rozdział: Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) – 2 671 224,00 zł, 

- rozdział: Promocja jednostek samorządu terytorialnego – 80 000,00 zł, 

- rozdział: Pozostała działalność – 32 400,00 zł, 

7) dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa – 1 272,00 zł, 

8) dział 752 Obrona narodowa, rozdział: Kwalifikacja wojskowa – 100,00 zł,  

9) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

- rozdział: Ochotnicze straże pożarne – 193 120,00 zł,  

- rozdział: Zarządzanie kryzysowe – 1 000,00 zł, 

10) dział 757 Obsługa długu publicznego, rozdział: Obsługa papierów wartościowych, kredytów 

i pożyczek oraz innych zobowiązań jednostek samorządu terytorialnego zaliczanych do 

tytułu dłużnego – kredyty i pożyczki – 130 500,00 zł, 
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11) dział 758 Różne rozliczenia: 

-   rozdział: Różne rozliczenia finansowe – 300,00 zł, 

-   rozdział: Rezerwy ogólne i celowe – 200 000,00 zł,  

12) dział 801 Oświata i wychowanie: 

- rozdział: Szkoły podstawowe – 3 213 657,76 zł, 

- rozdział: Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – 182 365,00 zł, 

- rozdział: Przedszkola – 2 440 312,00 zł, 

- rozdział: Świetlice szkolne – 158 349,00 zł,  

- rozdział: Dowożenie uczniów do szkół – 90 176,00 zł, 

- rozdział: Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli – 24 663,00 zł, 

- rozdział: Stołówki szkolne i przedszkolne – 744 950,00 zł, 

- rozdział: Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki  

i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego – 89 684,00 zł, 

- rozdział: Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki  

i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych – 969 946,00 zł, 

- rozdział: Pozostała działalność – 51 600,00 zł, 

13) dział 851 Ochrona zdrowia: 

- rozdział: Programy polityki zdrowotnej – 400,00 zł, 

- rozdział: Zwalczanie narkomanii – 5 000,00 zł, 

- rozdział: Przeciwdziałanie alkoholizmowi – 80 000,00 zł, 

14) dział 852 Pomoc społeczna: 

- rozdział: Domy pomocy społecznej – 44 000,00 zł, 

- rozdział: Ośrodki wsparcia – 128 000,00 zł, 

- rozdział: Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie – 11 620,00 zł, 

- rozdział: Składki na ubezpieczenia zdrowotne, opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum 

integracji społecznej – 10 300,00 zł, 

- rozdział: Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe – 163 850,00 zł, 

- rozdział: Dodatki mieszkaniowe – 100,00 zł, 

- rozdział: Zasiłki stałe – 135 900,00 zł, 

- rozdział: Ośrodki pomocy społecznej – 673 409,00 zł, 

- rozdział: Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze – 73 690,00 zł, 

- rozdział: Pomoc w zakresie dożywiania – 24 884,00 zł, 

- rozdział: Pozostała działalność – 13 500,00 zł, 

15) dział 853 Pozostałe działania w zakresie polityki społecznej, rozdział: Pozostała działalność 

– 494 000,00 zł,  

16) dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza: 

- rozdział: Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej,  

a także szkolenia młodzieży – 2 000,00 zł, 

- rozdział: Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym – 6 500,00 zł, 

- rozdział: Pomoc materialna dla uczniów o charakterze motywacyjnym – 18 000,00 zł, 

17) dział 855 Rodzina: 

- rozdział: Świadczenie wychowawcze – 550,00 zł, 
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- rozdział: Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego – 2 591 570,00 zł,  

- rozdział: Karta Dużej Rodziny – 80,00 zł,  

- rozdział: Wspieranie rodziny – 12 760,00 zł, 

- rozdział: Rodziny zastępcze – 65 400,00 zł, 

- rozdział: Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów – 16 100,00 zł, 

- rozdział: System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 – 84 800,00 zł, 

18) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- rozdział: Gospodarka odpadami komunalnymi – 1 351 128,00 zł, 

- rozdział: Oczyszczanie miast i wsi – 1 820,00 zł, 

- rozdział: Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – 1 000,00 zł, 

- rozdział: Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu – 240 300,00 zł, 

- rozdział: Schroniska dla zwierząt – 21 200,00 zł, 

- rozdział: Oświetlenie ulic, placów i dróg – 414 600,00 zł, 

- rozdział: Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar  

za korzystanie ze środowiska – 2 300,00 zł, 

- rozdział: Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami – 10 000,00 zł,  

- rozdział: Pozostała działalność – 15 000,00 zł 

19) dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 

- rozdział: Pozostałe zadania w zakresie kultury – 127 300,24 zł, 

- rozdział: Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – 223 950,00 zł, 

- rozdział: Biblioteki – 320 000,00 zł, 

- rozdział: Pozostała działalność – 2 500,00 zł, 

20) dział 926 Kultura fizyczna: 

- rozdział: Zadania w zakresie kultury fizycznej – 593 900,00 zł, 

- rozdział: Pozostała działalność – 60 400,00 zł. 

 

Budżet po stronie wydatków 26 278 380,00 zł. 

II. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na rok 2023. Zgodnie z sentencją uchwały, po rozpatrzeniu 

przedłożonego przez Wójta Gminy Krościenko Wyżne projektu uchwały budżetowej na 2023 

rok wraz z uzasadnieniem oraz materiałami informacyjnymi, Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie postanawia pozytywnie zaopiniować przedłożony projekt 

uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok z uwagami opisanymi 

w pkt 3 i pkt 4 uzasadnienia do opinii (w załączeniu do protokołu kserokopia uchwały 

Nr 7/23/2022 z dnia 13 grudnia 2022 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie). 

 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar odczytała uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok. Zgodnie  
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z sentencją uchwały, po rozpatrzeniu sprawy dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego Gminy Krościenko Wyżne w 2023 roku, Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie postanawia pozytywnie zaopiniować możliwość sfinansowania 

deficytu budżetowego Gminy Krościenko Wyżne (w załączeniu do protokołu kserokopia 

uchwały z dnia 13 grudnia 2022 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie). 

 

III. Odczytanie opinii i wniosków Komisji stałych Rady Gminy oraz ostatecznej opinii  

o projekcie budżetu Komisji Budżetu i Finansów 

 

Radny Stanisław Wierdak - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich na 

posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2022 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok wraz z poprawkami. Oddano jednogłośnie 5 głosów 

„za” (opinia w załączeniu). 

 

Radny Bolesław Pudłowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2022 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok wraz z poprawkami. 

Oddano 5 głosów „za” (opinia w załączeniu). 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował,  

że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 grudnia 2022 r. po uwzględnieniu 

pozytywnych opinii Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich oraz Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok. Oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

Komisja nie złożyła wniosków do projektu uchwały (opinia w załączeniu). 

Radny Zenon Lenart: pani skarbnik wskazała, że mamy tutaj takie trzy zadania inwestycyjne. 

Chciałbym zapytać, te które są wskazane w budżecie oczywiście, czy te środki, które są 

zapisane pozwalają na całkowite finansowanie tych wydatków? 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: jeśli chodzi o dwa pierwsze zadania o których mówiłam, 

czyli most i budynek – tak. Na dzień dzisiejszy tak, zapisy umowy pozwalają. Natomiast jeśli 

chodzi o instalacje OZE, to mamy przewidziane tylko po 200 000,00 zł na początku budżetu. 

Dopiero po nadwyżce będą te pieniążki dołożone do tych zadań.  

Radny Zenon Lenart: z tego co wiem, trwają prace przy projektowaniu wodociągu, 

kanalizacji i drogi. Są podpisane umowy, no bo skoro są prowadzone prace projektowe, 

to muszą być umowy, a na te kwoty nie mamy zabezpieczenia w budżecie. Czy to jest zgodne 

z dyscypliną budżetową i w ogóle z tymi prawidłami, bo ja uważam, że skoro są umowy 

podpisane, to te kwoty na które są chociażby podpisane umowy, powinny znaleźć się 

w budżecie.  

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: otrzymaliśmy fakturę właśnie, także w tym roku będą… 
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Radny Zenon Lenart: momencik, jeszcze dokończę. Uważam, że można było przesunąć 

z innych zadań, nawet bieżących, pieniądze zabrać. Z energii zabrać, bo przecież energię się 

płaci cały rok, ogrzewanie cały rok się płaci i można było zabrać stamtąd, a te inwestycje 

powinny być w budżecie, bo są na to podpisane umowy i są zobowiązania, które gmina powinna 

realizować, a my uchwalając budżet po prostu zapominamy o tym. Nie wiem jak to panie 

wójcie, według mnie to jest nie w porządku.  

Zastępca wójta gminy – Łukasz Lorens: nie nie, o niczym nie zapomnieliśmy. Teraz jesteśmy 

po prostu na styku końcówki roku i przejścia do nowego budżetu. Jeśli chodzi o te prace 

projektowe, o kanalizację czy wodociąg na ulicy Brzozowskiej, to dokumentacja została 

przygotowana i odebrana i to zostanie rozliczone i wypłacone za prace projektowe, a więc 

zgodnie z zawartymi umowami do końca roku, a więc nie zaciągamy zobowiązań na kolejny 

rok. Były to umowy, jeżeli chodzi o wodociąg – kwota ponad 43 tys. I jeżeli chodzi 

o kanalizację – ponad 20 tys., także to będzie zrealizowane. To, że te zadania się nie znalazły 

w przyszłorocznym budżecie to powiedzmy jest etap przejściowy. Wejdziemy w nową 

perspektywę finansowania w 2023 roku, będziemy starali się stopniowo zabezpieczać te środki, 

bo przed nami dużo wyzwań jeżeli chodzi o inwestycje i zadania inwestycyjne, bo jeżeli byśmy 

to przeanalizowali w takim szerszym aspekcie, to naprawdę było ciężko te środki tutaj 

podzielić, bo ten budżet nie zabezpiecza w pełni wszystkich potrzeb jeżeli chodzi o realizację 

inwestycji, bo przykładowo w pierwszej kolejności zakończymy w przyszłym roku zadanie 

jeśli chodzi o przebudowę ul. Mostowej i budowę mostu, także tu kwota 4 200 000,00 zł. 

Kolejne zadania, a więc budowa budynku użyteczności publicznej – kwota 1 852 000,00 zł, 

a więc spora kwota. Kolejny etap to jeżeli chodzi o projekty złożone w ramach drugiego naboru 

do funduszu „Polski Ład”, a więc instalacje OZE i budowa infrastruktury elektroenergetycznej. 

Tutaj pozabezpieczaliśmy na te zadania łącznie 400 000,00 zł, po 200 000,00 zł, ale tutaj żeśmy 

nie zabezpieczyli tego wkładu własnego, także tutaj też taki deficyt jeżeli chodzi o środki. 

Jeśli chodzi o wodociąg, może tak przechodząc no właśnie, to są środki, które otrzymaliśmy na 

uzupełnienie subwencji ogólnej i które należy wydatkować do 2024 roku; pewnie najszybciej 

przy podziale nadwyżki budżetowej będziemy mogli przystąpić do procedury przetargowej 

i te zadania realizować, także na pewno żeśmy o tym nie zapomnieli, tylko musieliśmy 

to podzielić.  

Radny Zenon Lenart: a co z drogą na cmentarz? Czy tam projektant już…  

Zastępca wójta gminy – Łukasz Lorens: jeśli chodzi o drogę na cmentarz, w tej chwili nie 

zlecaliśmy nowej koncepcji i przebudowy, bo cały czas czekamy na to, żeby mimo wszystko 

tą drogę jeszcze poszerzyć. Tu czekamy jeszcze na decyzję i wolę parafii, żeby tę drogą 

poszerzyć i jakby kompleksowo uregulować sprawę dojazdu do cmentarza. 

Radny Zenon Lenart: dziękuję.  

Zastępca wójta gminy – Łukasz Lorens: to tak z grubsza. Jeżeli chodzi o inne sprawy, 

ratujemy ten budżet na 2023 rok tym milionowym kredytem. Moglibyśmy rzeczywiście 

zaciągnąć większy kredyt teoretycznie i wtedy rzeczywiście po stronie dochodów znaleźć 

środki i je wydatkować m.in. na te zadania, ale nie chcemy tego sztucznie tworzyć. Naszym 

celem, tak jak w tym roku udało się nam uniknąć tego kredytu, który też był przewidziany 

i była ta możliwość żeby ten kredyt zaciągnąć, ale udało się zamknąć ten rok bez kredytu 

i będziemy tak samo chcieli w przyszłym roku uniknąć tego kredytu, bo niestety wiąże się 
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to dziś z dużymi wydatkami jeżeli chodzi o obsługę i koszty, a więc cel podstawowy 

to uniknięcie kredytu. Na pewno duże środki przejdą też do 2023 roku, bo mamy w budżecie 

niezrealizowane, które żeśmy na ostatnich sesjach pod koniec roku wprowadzali, to jest 

praktycznie kwota 2 888 000,00 zł jest niewykorzystana, kwota 500 000,00 zł z ostatniej sesji 

tak samo z wolnych środków rozdysponowana plus część z tych zadań które mieliśmy w tym 

roku zabezpieczone, a które przejdą do następnego roku, gdyż po prostu nie udało się ich 

zrealizować. Powinny te nasze potrzeby w 2023 roku zaspokoić, aby uniknąć kredytu. 

To tak w skrócie o budżecie jeżeli można się odnieść do tego. Wydatki – one automatycznie 

rosną, wszystko drożeje i te koszty jeżeli chodzi o samorząd, to sami państwo tak jak 

w gospodarstwach domowych widzicie, to jest takie odzwierciedlenie jeżeli chodzi o budżet 

gminy. Niestety energia drożeje, gaz drożeje, utrzymanie obiektów, to są takie kwestie 

podstawowe. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Ronowski: szanowna rado, szanowni państwo na początek pierwsze pytanie, 

czy uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały przedstawione komisjom rady gminy 

i miały wpływ na ocenę komisji budżetu i czy te uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej 

są zawarte w obecnie przedłożonym do głosowania budżecie. Proszę tutaj o uszczegółowienie 

tego, to jest pierwsze pytanie, potem przejdę do drugiego. Proszę o odpowiedź.  

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: tak, uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały 

naniesione autopoprawką. Między innymi te uwagi, bo były tez jeszcze inne i w zasadzie, to na 

komisjach skupialiśmy się praktycznie na tych zmianach jakie nastąpiły od momentu 

otrzymania, od kiedy otrzymaliście państwo budżety, a jakie zmiany nastąpiły, także tak. 

Chociaż muszę także dodać, że nie ze wszystkimi się zgadzamy, ponieważ albo nastąpił jakiś 

błąd w Regionalnej Izbie Obrachunkowej i mówię, że przeanalizowaliśmy to i to, co uznaliśmy, 

że nie należy tego poprawiać, to żeśmy tego nie poprawili, ponieważ jest to uwzględnione 

w budżecie i będziemy tak wysyłać do regionalnej izby.  

Radny Krzysztof Ronowski: ryzyko oceny przyjętego budżetu z nieprzyjętymi uwagami? 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: na przykład kwota 340 000,00 zł jest wskazana, a my 

takiej kwoty nie mamy w budżecie. Mamy 360 000,00 zł tak jak było wpisane, więc nie 

będziemy poprawiać na złą kwotę. Tak to zrobiłyśmy, żeby było uważam jak najlepiej. Jeżeli 

trzeba będzie, będę się kontaktować i uszczegółowiać to, ale tak samo piszą tutaj o limitach, 

a te limity są wskazane na ostatniej stronie, także nie rozumiemy o co tutaj w niektórych 

rzeczach chodzi. Uszczegółowienie tych paragrafów było i nic tam więcej nie było co 

uznaliśmy, że ma być poprawione. Także tak to wygląda.  

Radny Krzysztof Ronowski: dobrze dziękuję, w takim razie przejdę do drugiej kwestii, którą 

chciałem zabrać głos w sprawach budżetu. Szanowni państwo przyjmujemy budżet na 2023. 

Patrząc na te budżety, które były wcześniej realizowane, te budżety rosną. Nie chcę mówić 

o historii, od jakiej budżetu zaczynaliśmy, czy zaczynał kolega radny jako wójt w latach 90. 

Ten budżet jaki mamy jest dość wysokim budżetem i tak ja tutaj kolega Lenart zauważył jest 

to budżet jak gdyby zamkniętych czterech inwestycji tudzież kilku mniejszych inwestycji, które 

nie zostały ujęte w budżecie, ale pamiętamy o nich, będą zrobione. Chciałbym poruszyć jednak 

kwestię, że nie wszystkie zadania, nie wszystkie inwestycje, nie wszystkie rzeczy które 

zgłaszają radni, które zgłaszają mieszkańcy przez urząd zostają zaspokojone. Ciężko to zrobić, 

jednak niestety mieszkańcy ul. Wąskiej nadal nie doczekają się odwodnień, nadal nie doczekają 
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się kontynuacji remontu, w innych częściach gminy mieszkańcy też nie doczekają się takich 

inwestycji. Co można zauważyć? Jest to budżet w pewien sposób zaciśniętych zębów. Mamy 

te cztery zadania, duże pieniądze które nas blokują, duże inwestycje. Ja chciałbym tylko 

delikatnie przypomnieć, że mamy perspektywę finansową otwartą. Rozmawialiśmy panie 

wójcie na komisjach rewizyjnych, na innych komisjach. Jest szansa złożyć wnioski 

o dofinansowanie w perspektywie 2021-2023 m.in. do regionalnego programu operacyjnego, 

przepraszam to już się tak nie nazywa, teraz to jest Fundusz Europejski na Podkarpaciu na lata 

2021-2027. Tak jak żeśmy sobie mówili, wojewoda szumnie ogłosił przyjęcie przez Unię 

Europejską tego programu, uprzedził o tym, że pierwsze nabory będą w miękkich aspektach 

dotyczących pomocy społecznej, dotyczących rynku społecznego, wsparcia osób na rynku 

pracy, wsparcia rodzin i czego mi tutaj brakuje? Brakuje mi tutaj informacji o tym, o czym 

mówiliśmy sobie od 2-3 lat, czyli nieprzygotowane są koncepcje wykorzystania budynku po 

spg zoz. Coś tam wiemy, że może będzie jakieś mieszkanie socjalne, może nie. Nie mamy 

koncepcji funkcjonowania przedszkola przy rozbudowie o żłobek a pieniądze po które 

moglibyśmy sięgnąć w urzędzie marszałkowskim z tego programu są i będą. Nie mamy 

opracowanych żadnych koncepcji. Pytałem o to na radzie społecznej SPG ZOZ ani koncepcji 

działalności jakichś domów opieki, czy też zakładów opiekuńczo-leczniczych, dziennych 

domów pomocy i wsparcia, a temat jest ważny, potrzebny. Szanowni państwo zwróćcie uwagę, 

że na ostatnim spotkaniu wigilijnym osób starszych było około 100 osób. To nie jest mały 

problem 10, 20 osób, tylko to jest 100 osób które mogłyby korzystać z wsparcia, z jakiegoś 

programu, natomiast koncepcji nie mamy przygotowanej żadnej. Już podsumowując tylko 

powiem jedną kwestię, jeżeli chodzi o ten budżet, tak jak powiedziałem jest to budżet 

zaciśniętych zębów, budżet ściśle określonych inwestycji. Być może jakieś tam jeszcze 

zrealizujemy. Ja jednak pozwoliłem sobie porównać ten budżet do budżetów lat 

wcześniejszych, do budżetu głównych założeń i powiem wam, państwo, przepraszam za to 

sformułowanie, powiem wam wszystkim, nam wszystkim, że to co widać od 2018 roku, 

przynajmniej w jednej dziedzinie to stawia duży znak zapytania nad prawidłowym kierunkiem 

działania budżetowego. Chodzi mi o to, że np. w takim działaniu jak dział 750 Administracja, 

w roku 2018 budżet zamykaliśmy w kwicie 1 992 133,00 zł. W budżecie na 2023 rok mamy 

przewidziane wydatki w kwocie 2 908 649,00 zł. Szanowni państwo, to jest wzrost o ponad 

46 %, to jest wzrost o ponad milion. Koszty funkcjonowania urzędu gminy i nie mówię tutaj, 

żeby odnieść do zatrudnionych pracowników, do jakichś zwolnień czy innych rzeczy,  

ale mówię o ogólnych kosztach które rosną i my to przyjmujemy co roku, brakuje jednak takiej 

perspektywy która pokazuje od lat co się dzieje, a zauważcie państwo, że milion zł w kosztach 

funkcjonowania to jest bardzo duża kwota. Nie jesteśmy dużą gminą, każda złotówka jest nam 

potrzebna, także przegłosujemy ten budżet i zrealizujemy go, ale pewien dysonans zostanie. 

Panie wójcie to jest pańska kadencja 2018-2023 - niestety plus milion. Dziękuję bardzo.  

Wójt Gminy – Mateusz Liput: oczywiście kadencja, w sumie nie dziwią mnie te wywody 

od 2018 roku, można się kusić o porównania z nieco wcześniejszymi, no ale jak już się rzekło, 

tak się rzekło. Sami państwo możecie zauważyć, że obecna kadencja do łatwych nie należy,  

bo niektórzy z państwa i na pewno ja zostaliśmy rzuceni na szeroką wodę, nie mniej jednak 

uważam, że z tymi problemami radzimy sobie w sposób co najmniej dobry. Patrząc na wzrosty 

tak jak tutaj pan radny przywołał na Administracji, chyba każdy z państwa zauważa wzrosty 

pensji minimalnej, więc to jest obligatoryjne. Jeżeli wzrasta pensja minimalna, to siłą rzeczy 

muszą wzrastać wynagrodzenia inne. Powiem szczerze, brakuje mi tutaj słów, żeby to 
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wytłumaczyć. Staramy się tutaj optymalizować koszty chociażby kosztem zatrudnienia patrząc 

przez koszty oświaty, kiedy tendencja była wzrostowa, można powiedzieć, że od 2019 roku jest 

prowadzona polityka oszczędności chociażby w szkole i jeżeli ktoś odchodzi na emeryturę, 

były wywoływane tutaj osoby z obsługi, nie ma zatrudnianych tutaj nowych osób, więc staramy 

się maksymalnie zacisnąć pasa tak, aby te wydatki osobowe nie były znacząco rażące, ale 

oczywiście staramy się robić to w racjonalny sposób, aby też nie zaburzyć funkcjonowania 

pewnych ram wcześniej przyjętych. Co więcej, kiedyś wyczytałem takie zdanie, może 

niektórzy z państwa je znają, że budżet nie jest budżetem doskonałym, ale takim budżetem nie 

jest żaden budżet. Można się kusić, każdy z państwa ma jakieś ambicje, życzenia które nie są 

w tym budżecie zawarte, ale nie jest powiedziane, że one nie zostaną zrealizowane,  

bo w pierwszej kolejności musimy się wywiązać z tych zadań można powiedzieć strategicznych 

na które otrzymaliśmy rekordowe chyba w historii gminy, choć może mnie ktoś poprawi, ale 

przynajmniej ja taką wiedzę posiadam, że są to rekordowe w historii gminy środki, więc 

musimy się z nich wywiązać. Mamy tutaj kilka dróg w zanadrzu m.in. ul. Wąska,  

jest ul. Brzozowska (boczna), ale to też mówiliśmy państwu wspólnie z zastępcą na komisjach 

wcześniejszych o tych inwestycjach które mamy w planach zrealizować i mamy nadzieję, 

że w jakiś sposób po podziale nadwyżki te środki jeżeli nic nas negatywnie nie zaskoczy, 

zostaną wydatkowane. Także ja państwa proszę mimo wszystko o przyjęcie tego budżetu, 

bo staraliśmy się przygotować go w jak najbardziej optymalny sposób i tak, aby zaspokajał te 

potrzeby przynajmniej do podziału nadwyżki do tego końca pierwszego kwartału. Dziękuję. 

Radny Zenon Lenart: ja myślę, że tak jak pan wójt mówi, budżet trzeba przyjąć, bo musimy 

działać. On nie jest doskonały, ale ja mam taki po prostu apel, który już chyba niejednokrotnie 

wyrażałem na sesji, bo przedstawił pan nawet i dzisiaj w swoim sprawozdaniu z pracy 

międzysesyjnej o różnych sprawach, o tym, że cos tam się ukazało w prasie, ktoś tam gdzieś 

działał, ale ja bym po prostu chciał, żeby pan kiedyś na radzie przedstawił nam analizę obciążeń 

stanowisk pracy finansowanych przez budżet Gminy Krościenko Wyżne, tzn. nie tylko 

skupiamy się na urzędzie, ale po prostu poprzez wszystkie jednostki, szkoła, przedszkole, 

GOSiR, biblioteka, w której też zwiększono zatrudnienie 2 lata temu. Niech pan się pokusi 

o taką analizę obciążeń stanowisk pracy we wszystkich jednostkach finansowanych przez 

budżet Gminy Krościenko Wyżne i nam przedstawi kiedyś, żebyśmy mogli podyskutować na 

ten temat i wtedy po prostu zobaczymy czy da się wyciągnąć jeszcze jakieś oszczędności, czy 

może ktoś tam siedzi na ciepłym foteliku i po prostu przychodzi i robi sobie kawkę, popatrzy 

przez okno i bierze określone te. Ja myślę, że gdyby pan to zrobił, to na pewno byśmy tutaj 

ciekawych rzeczy się dowiedzieli. Dziękuję bardzo. A budżet przyjmijmy, bo co mamy zrobić. 

Trzeba po prostu iść dalej, a życie pokaże co dalej.  

Zastępca wójta gminy – Łukasz Lorens: tylko jeszcze moje zdanie, każdy z państwa ma 

własną opinię na temat tego budżetu, myślę, że to nie jest budżet zaciśniętych zębów. Myślę, 

że jest to budżet perspektywiczny, otwarty i naprawdę będzie bardzo duże pole manewru, żeby 

jeszcze pewne sprawy, czy kwestie rozstrzygać w przyszłym roku jeżeli chodzi o finanse,  

a przede wszystkim trzeba rzeczywiście powiedzieć i odnotować, że jest rekordowy jeśli chodzi 

o wydatki inwestycyjne, bo chyba w historii przyjmowania budżetu w Gminie Krościenko 

Wyżne, nie określano wydatków ogółem na inwestycje w kwotach 6,5 mln zł, co stanowi 

praktycznie 25 % wydatków ogółem budżetu, więc budżet jest raczej… 
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Radny Zenon Lenart: kiedyś wydawaliśmy 40 % na inwestycje, ale to były inne czasy kiedy 

Gmina Krościenko Wyżne była najlepszą gminą w Polsce. To tak ad vocem. To są prezenty, 

które polski rząd nam sprawił i dzięki temu po prostu… 

Radny Stanisław Wierdak: przez ten rok wyborczy. 

Radny Zenon Lenart: tak? Później nie będzie.  

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę budżetową Gminy Krościenko 

Wyżne na 2023 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7f 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2023-2030. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: szanowni państwo projekt uchwały wraz z autopoprawką 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2023-2030. Do opracowania prognozy dochodów na 2023 rok przyjęto dane: 

1) ustalone przez Ministra Finansów o kwotach subwencji oraz udziałach w podatku 

dochodowym od osób fizycznych  

2) ustalone przez Podkarpacki Urząd Wojewódzki kwoty dotacji; 

3) ustaloną przez Krajowe Biuro Wyborcze – Delegatura w Krośnie kwotę dotacji na zadania 

zlecone gminie – prowadzenie i aktualizację rejestrów wyborców 

4) Podatki i opłaty lokalne stanowią w budżecie znaczną pozycję. Na rok 2023 do planowania 

dochodów przyjęto stawki uchwalone na 2023 rok. 

5) W dochodach bieżących na rok 2023 ujęto wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż 

alkoholu oraz opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 

na poziomie 2022 r. 

6) Wpłaty mieszkańców za usuwanie i wywóz odpadów komunalnych na poziomie stawek 

obowiązujących w 2022 r.  

7) dochody z najmu i dzierżawy składników majątkowych JST oraz umów o podobnym 

charakterze, 

8) w latach objętych Wieloletnią Prognozą Finansową nie planuje się dochodów ze sprzedaży 

majątku. 

W uchwale budżetowej na rok 2023 r. wydatki budżetu  ustalono na kwotę 26 278 380,00 zł, 

w tym: wydatki bieżące – 19 744 780,00 zł, wydatki majątkowe – 6 533 600,00 zł. 

Wynik budżetu to różnica między dochodami, a wydatkami budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego. W roku 2023 zaplanowano deficyt budżetowy w wysokości 640 000,00 zł, 
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który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z kredytu zaciągniętego na rynku 

krajowym w wysokości 1 000 000,00 zł. W projekcie budżetu uwzględniono rozchody 

w kwocie 360 000,00 zł na spłatę kapitału kredytu zaciągniętego w latach ubiegłych. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych 

do projektu uchwały: 

1) radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata  

2023-2030, 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

3) radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 5 głosów „za”. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2023-2030 (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził przerwę w obradach XLII sesji rady 

Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Po przerwie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że od tej chwili 

w XLII sesji rady Gminy Krościenko Wyżne bierze udział 14 radnych. Radny Bolesław 

Pudłowski opuścił posiedzenie sesji.  

 

Ad. 7g 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: szanowni państwo, wysoka rado został przygotowany projekt uchwały zmieniającą 

uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
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opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  

W dniu 21 grudnia 2022 r. po przeprowadzonym konkursie ofert na realizację zadań z pomocy 

społecznej w kwestii dotyczącej usług opiekuńczych, wybrano organizację pozarządową 

Podkarpacki Oddział Okręgowy  Polski Czerwony Krzyż w Rzeszowie na realizację zadania 

własnego gminy – usługi opiekuńcze na rok 2023, gdzie ustalono nowy  koszt jednej godziny 

usług opiekuńczych  w wysokości 33,00 zł. Dlatego, proszę Wysoką Radę, o podjęcie w tej 

sprawie stosownej uchwały w części dotyczącej stawki za 1 godz. usługi opiekuńczej. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(5 głosów „za”). 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Zastępca wójta gminy – Łukasz Lorens: szanowni państwo, tutaj prośba, aby trochę 

przeredagować te zapisy uchwały, a więc żeby to jako autopoprawkę uwzględnić i w § 1 już po 

tym ostatnim nawiasie otrzymałby brzmienie: „ w § 4 ust. 1 od dnia 1 stycznia 2023 r. otrzymuje 

brzmienie” i reszta pozostaje bez zmian i zmiana dotyczy też § 3, w związku ze zmianą w § 1, 

aby § 3 otrzymał brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego.”. A więc tu tylko przestawiamy te 

zapisy, ten zapis końcowy o wejściu w życie uchwały przenosimy do § 1.  

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie 

uchwały wraz z autopoprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. (uchwała w załączeniu). 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

opuściła posiedzenie XLII sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Ad. 7h  

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku funkcjonującym 

na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów. 
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Wójt gminy – Mateusz Liput: szanowni państwo, od 1 stycznia 2018 r. zgodnie z art. 60a 

ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi do lat 3, gminy mogą zawierać 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku, klubie dziecięcym 

lub przez dziennego opiekuna dzieciom z terenu danej gminy, powiatu lub województwa. 

Na terenie Gminy Krościenko Wyżne funkcjonuje Niepubliczny Żłobek „Motylek” 

prowadzony przez osobę fizyczną. Gmina Krościenko Wyżne udziela dotacji na każde dziecko 

objęte opieką w żłobku w wysokości 400 zł miesięcznie. Dotacja przysługuje na każde dziecko 

w wieku do lat 3 posiadające miejsce zamieszkania na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

korzystające z opieki w klubie dziecięcym. Dotacja przysługuje również na dziecko w wieku 

do lat 3 objęte opieką w klubie dziecięcym zamieszkałe na terenie innej gminy po uprzednim 

zawarciu przez Gminę Krościenko Wyżne z gminą na terenie której zamieszkuje dane dziecko 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym 

funkcjonującym na obszarze Gminy Krościenko Wyżne. Gmina Haczów poinformowała, 

że wyrazi zgodę na zawarcie od 1 stycznia 2023 r. porozumienia w sprawie zasad finansowania 

opieki zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

dzieciom z terenu Gminy Haczów. Z informacji powziętej od Niepublicznego Żłobka 

„Motylek” wynika, że od 1 października br. uczęszcza tam 1 dziecko zamieszkałe na terenie 

Gminy Haczów. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku 
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funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów. 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7i 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym 

funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów. 

 

Wójt gminy – Mateusz Liput: szanowni państwo, na terenie naszej gminy funkcjonuje klub 

dziecięcy „Angelandia” prowadzony przez osobę fizyczną. Gmina Krościenko Wyżne udziela 

dotacji na każde dziecko objęte opieką w klubie dziecięcym w wysokości 400 zł miesięcznie. 

Z informacji które mamy z klubu dziecięcego „Angelandia” wynika, że od 1 października 2022 

r. uczęszcza 3 dzieci zamieszkałych na terenie Gminy Haczów, w związku z tym Gmina 

Haczów poinformowała, że wyrazi zgodę na zawarcie od 1 stycznia porozumienia w sprawie 

zasad finansowania opieki zapewnianej właśnie w tymże klubie dziecięcym dzieciom ze swojej 

gminy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 1 radny, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie 

dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy 

Haczów. (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 7j 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) Zmniejsza się plan dochodów Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok o kwotę 

2 467,00 zł, w tym:  

a) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- Gospodarka gruntami i nieruchomościami, Wpływy z opłat z tytułu użytkowania 

wieczystego nieruchomości – 967,00 zł 

b) w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 

-   Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku 

od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych, 

Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów upomnień – 

1 500,00 zł, 

2)   Zwiększa się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok, o kwotę 

258 397,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, Gospodarka gruntami i nieruchomościami: 

-  Wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek 

zaliczanych samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora 

finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze – 800,00 zł, 

-  Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych (sprzedaż działki) – 157,00 zł, 

b) w dziale 710 Działalność usługowa, Plany zagospodarowania przestrzennego: 

-  Wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego 

na podstawie odrębnych ustaw – 90,00 zł, 

c) w dziale 750 Administracja publiczna: 

-  Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), Wpływy ze sprzedaży składników 

majątkowych (sprzedaż samochodu) – 1 950,00 zł, 

d)   w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, Wpływy 

z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku 

od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych: 

-  Wpływy z podatku od nieruchomości – 70 000,00 zł, 

e)   w dziale 852 Pomoc społeczna: 

-   Pozostała działalność, Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie 

lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 – 

183 600,00 zł, 

f)   w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

-  Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami – 900,00 zł, 

g)   w dziale 926 Kultura fizyczna: 

-  Zadania w zakresie kultury fizycznej – 900,00 zł,  
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3) Zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok, o kwotę 

255 930,00 zł w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, Drogi wewnętrzne, w tym: 

-   Zakup usług pozostałych – 8 430,00 zł, 

b)  w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, Gospodarka nieruchomościami i gruntami: 

-   Zakup energii – 5 000,00 zł, 

-   Zakup usług pozostałych – 5 000,00 zł, 

c)   w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Ochotnicze straże 

pożarne, w tym:  

-  Zakup materiałów i wyposażenia – 5 000,00 zł, 

-  Zakup usług pozostałych – 10 000,00 zł,  

d)   w dziale 852 Pomoc społeczna, Pozostała działalność, w tym: 

-   Wynagrodzenia osobowe pracowników – 3 000,00 zł,  

-   Składki na ubezpieczenia społeczne – 527,00 zł, 

-   Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 73,00 zł, 

-   Świadczenia społeczne – 180 000,00 zł, 

e)   w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

-   Oczyszczanie miast i wsi – 5 000,00 zł, 

-   Oświetlenie ulic, placów i dróg – 15 000,00 zł,  

f)   w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w tym:  

-   Pozostałe działania w zakresie kultury – 5 000,00 zł,   

-   Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – 5 000,00 zł,  

-   Pozostała działalność – 2 000,00 zł,  

g)   w dziale 926 Kultura fizyczna, w tym: 

-   Zadania w zakresie kultury fizycznej – 3 900,00 zł, 

-   Pozostała działalność – 3 000,00 zł 

4)  Zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok o kwotę 

2 850,00 zł:  

a)  w dziale 801 Oświata i wychowanie, w tym: 

-   Szkoły podstawowe, Wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 2 100,00 zł,  

-   Przedszkola, Zakup środków dydaktycznych i książek – 750,00 zł, 

5)  Zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyzne na 2022 rok o kwotę 

2 850,00 zł: 

a)  w dziale 801 Oświata i wychowanie, w tym: 

-   Szkoły podstawowe, Wynagrodzenia bezosobowe – 2 100,00 zł,  

-   Przedszkola, Nagrody konkursowe – 750,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały - 5 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Radny Zenon Lenart: pytanie jest takie: czy są techniczne zmiany, czy to są po prostu zmiany 

w sensie, że dostaliśmy pieniądze, przyszły i są? 

 

Skarbnik gminy – Agnieszka Filar: przyszły jeszcze pieniądze na węgiel, na te dodatki 

węglowe w większej kwocie, a reszta to jeśli chodzi o dochody, to są to zmiany techniczne.  

 

Radny Zenon Lenart: no bo po prostu uważam, że robienie zmian w budżecie na dwa dni 

przed końcem roku to jest czysta abstrakcja, no bo przecież nie wydamy tych pieniędzy 

w przeciągu dwóch dni, bo musielibyście nic nie robić, tylko chodzić i rozdawać te pieniądze, 

więc i tak nie wiem, czy byście to zdołali zrobić. Skoro jest to tylko techniczne, to ja dziękuję 

bardzo.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7k 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030. 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: szanowni państwo, projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030. W związku 

z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz zaplanowanymi inwestycjami wprowadza się 

następujące zmiany: 

1) zwiększa się dochody ogółem w roku 2022 o kwotę 492 294,00 zł, w tym: 

- zwiększa się dochody bieżące o kwotę 475 187,00 zł, 

- zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 17 107,00 zł; 

2) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2022 o kwotę 1 024 294,00 zł, w tym: 

- zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 21 427,31 zł,  

- zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 649 107,61 zł, 

- zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 396 613,70 zł; 

3) zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 15 000,00 zł. 

Ujęte zmiany w budżecie Gminy Krościenko Wyżne wprowadzone zostały zarządzeniami 

wójta gminy z dnia 30 listopada br. oraz 15 grudni br. a także uchwałami rady gminy 

z dnia 13 grudnia br. oraz z 28 grudnia br. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 
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Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały - 5 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7l 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego dotyczącego powołania Związku ZIT mającego na celu 

współpracę jednostek samorządu terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno 

służącą realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

 

Wójt gminy – Mateusz Liput: szanowni państwo, zgodnie z założeniami dokumentów 

programowych w perspektywie finansowej 2021-2027 jednym z elementów wsparcia rozwoju 

terytorialnego zgodnie z art. 28 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego Unii Europejskiej 

2021/1060 z dnia 24 czerwca 2021 r. są zintegrowane inwestycje terytorialne, czyli w skrócie 

ZIT, które mają być realizowane w oparciu o strategie terytorialne. Instrument ZIIT będzie 

realizowany również w województwie podkarpackim w Miejskich Obszarach Funkcjonalnych, 

tzw. MOF, które zostały wskazane jako obszary strategicznej interwencji w strategiczny rozwój 

województwa „Podkarpackie 2030”. Wśród wskazanych 11 obszarów znajduje się Miejski 

Obszar Funkcjonalny Krosno w skład którego wchodzi oprócz Miasta Krosna jako rdzenia 

także: Gmina Chorkówka, Gmina Jedlicze, Gmina Korczyna, Gmina Krościenko Wyżne, 

Gmina Miejsce Piastowe oraz Gmina Wojaszówka. Istotą ZIT w perspektywie 2021-2027 jest 

realizacja projektów zintegrowanych przyczyniających się do rozwiązywania wspólnych 

problemów i skoordynowanego zaspokajania potrzeb obszaru objętego ZIT. Mając na uwadze 

zasadę realizacji instrumentów terytorialnych w Polsce w perspektywie finansowej Unii 

Europejskiej na lata 2021-2027 proponuje się powołanie związku ZIT dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno poprzez formułę porozumienia międzygminnego. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
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Radny Stefan Liput – członek Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

- 5 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego powołania Związku ZIT mającego na 

celu współpracę jednostek samorządu terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Krosno służącą realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. (uchwała w załączeniu). 

Ad. 8 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

Przewodniczący rady – Krzysztof Podkul poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 

1) w dniu 25 listopada wpłynęło pismo Głównego Geodety kraju dotyczące prowadzenia 

numeracji do części miejscowości. Główny Geodeta prosi o podjęcie skutecznych działań 

prowadzących do uporządkowania numeracji porządkowej w miejscowości Pustyny tak, 

aby numery porządkowe były przypisane do miejscowości samodzielnej. Poproszono w piśmie 

o przekazanie informacji o podjętych działaniach, wobec czego wójt udzielił takowej pisemnej 

informacji, 

2) w dniu 13 grudnia do Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęła skarga na działalność Wójta 

Gminy Krościenko Wyżne. Podmiot wnoszący skargę jako podstawę jej wniesienia 

przedstawia niewykonanie czynności nakazanych prawem polegających na zapewnieniu 

dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Przedmiotowa skarga została 

przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krościenko Wyżne celem 

przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego oraz opracowania propozycji sposobu jej 

rozpatrzenia, 

3) w dniu 15 grudnia br. do Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęła uchwała rady społecznej 

w sprawie zaopiniowania zakupu wyposażenia Poradni Chirurgii Ogólnej oraz pismo 

skierowane przez Centrum Opieki i Rozrywki dziecięcej Angelandia z prośbą o zwiększenie 

dotacji celowej z budżetu gminy z 400 zł do 500 zł miesięcznie lub w miarę możliwości,  

4) dniu 22 grudnia br. wpłynęło pismo Wojewody Podkarpackiego w sprawie uchwały 

NR XLI/275/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji. Organ nadzoru wskazał, że w jego opinii 

pismo Wójta Gminy Solina nie może być traktowane jako petycja i rozpatrywane w trybie 
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ustawy o petycjach. Sygnalizując o powyższych zastrzeżeniach, Wojewoda Podkarpacki 

wskazał, aby dostosować się do poczynionych uwag w przypadku podejmowania kolejnych 

uchwał w sprawie rozpatrzenia petycji.  

 

Ad. 9 

 Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Zenon Lenart: chciałbym zapytać odnośnie tych petycji. Do radcy prawnego, 

czy mamy jakieś konkretne wytyczne, bo to tak wychodzi, że ktoś napisze nam na pocztę, 

a my uruchamiamy komisję i całą procedurę, wydatkowanie środków etc. Czy są jakieś 

unormowania, co by po prostu te sprawy nie stały się jakąś plagą, bo każdy ma dostęp do 

skrzynki pocztowej i może taką petycję wysłać też.  

 

Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: panie przewodniczący, szanowni państwo, panie 

wójcie. Tutaj bym odniósł dwie kwestie. Pierwsza kwestia, pismo wojewody sygnalizujące, bo 

wojewoda nie uchylił uchwały rady gminy, ale sygnalizował, że organ uprawiony jakim jest 

wójt nie ma uprawnień do złożenia petycji w interesie społeczności lokalnej. To jest stanowisko 

wojewody, tutaj jakby w doktrynie jest rozbieżność. Część stanowisk przychyla się do tego, 

że wójt może reprezentować mieszkańców jako organ wykonawczy i może w ich imieniu 

składać petycje do organów, które te petycje rozstrzygają i w związku z tym była podjęta 

decyzja, żeby jednak podobnie jak pozostałe gminy na naszym terenie podejmowały uchwały, 

również została podjęta przez państwa uchwała o petycjach i tak jak mówię, zasygnalizował 

wojewoda, żeby w przyszłości, zdaniem Wojewody Podkarpackiego tutaj nie ma podstaw 

do uwzględnienia petycji jeżeli kieruje wójt na przyszłość. Natomiast jeżeli chodzi o petycje 

szanowni państwo, tutaj odpowiadając już na zapytanie pana radnego, ja przypomnę,  

że jest ustawa o petycjach. Ustawa o petycjach zakłada na jakich warunkach, kto może złożyć, 

jakie warunki formalne muszą być spełnione, aby była możliwość rozpatrzenia tej petycji. 

Od tej kadencji jest powołana oddzielna komisja, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji,  

która w przypadku złożenia wniosku przez wnioskodawcę petycji, przekazuje przewodniczący 

rady do komisji, komisja zajmuje się tutaj tą petycją i przygotowuje projekt uchwały. 

W mojej ocenie nie ma czegoś takiego jak blokowanie mieszkańcom, czy zainteresowanym 

osobom petycji. Pamiętacie państwo, na początku był taki „bum” tych petycji, one były bardzo 

różne i myśmy generalnie podejmowali uchwały, że nie ma podstaw do uwzględnienia 

i za każdym razem taka petycja była przez państwa podejmowana, że albo nie jesteście państwo 

właściwi, albo nie jest zasadna petycja, ale ona była rozpatrywana. W przypadku, gdy państwo 

nie rozstrzygniecie tej petycji, to są środki przymuszające. Jest tutaj skarga do wojewody 

na państwa, że państwo nie podjęliście czynności, więc w mojej ocenie, jeżeli wpłynie wniosek 

i jest to petycja, a musi wynikać to z pisma - nie z formy, tylko z treści tego wniosku że jest to 

petycja i spełnia wymogi formalne, jest osoba uprawniona która petycję może złożyć, to nie ma 

podstaw aby takiej petycji nie rozpatrzeć. Państwo macie obowiązek jak rada, jeżeli do państwa 

jest ona skierowana, aby taką petycję rozpatrzeć. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Zenon Lenart: czyli wstępną ocenę, czy to jest petycja, czy nie dokonuje? 

 

Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  
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Radny Zenon Lenart: nie, ktoś musi według mnie wstępnie ocenić, czy wójt, 

czy przewodniczący żeby ją do nas skierować, bo jeżeli to nie jest petycja, to bez sensu ją 

kierować do komisji petycji. Kto taką wstępną ocenę robi czy ta dana sprawa jest petycją, czy 

nie jest petycją? No właśnie, czy spełnia wymogi formalne, czy nie spełnia wymogów 

formalnych o których pan mówił. No bo trudno, żeby komisja miała stwierdzać, czy spełnia 

czy nie. Ktoś musi wstępnie, bo po prostu rozumiem, komisja jest powołana i będzie nad 

meritum sprawy, a nie nad oceną prawną. O to mi chodzi.  

 

Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: szanowni państwo, oczywiście tutaj petycja jeżeli 

wpływa do państwa jako do wysokiej rady, do organu kolegialnego to tak jak mówię, nie będzie 

tego dokonywał przewodniczący. Przewodniczący w mojej ocenie dokonuje z automatu 

przekazania do Komisji Skarg Wniosków i Petycji i komisja ma tutaj wypracowane stanowisko, 

konsultujemy się z panią przewodniczącą i jeżeli są jakieś uwagi, to albo wzywa 

do uzupełnienia w imieniu państwa i nie podpisuje tego pani przewodnicząca, 

ale przewodniczący rady wzywa do uzupełnienia braków formalnych, natomiast jeżeli jest 

wszystko w porządku i spełnia petycja wymagania formalne, to w terminie trzech miesięcy 

państwo podejmujecie uchwałę. Czyli Komisja Skarg, Wniosków i Petycji opracowuje wstępny 

projekt uchwały, pani przewodnicząca czy komisja jako całość podpisują i przedkłada państwu 

do uchwalenia.  

 

Radny Zenon Lenart: według mnie to w dalszym ciągu jest zgubna droga, bo nie mamy 

kwalifikacji, czy dane pismo jest petycją, czy nie. Jeżeli by np. że skoro taka petycja wpływa  

i pan robi ocenę prawną, czy jest to petycja czy nie, to taki dokument powinien być skierowany 

do komisji petycji. A jeżeli po prostu nie ma oceny, jest to pismo takie luźne, że nie spełnia 

normy petycji, to odsyłamy od razu do zainteresowanego, że w naszej ocenie trzeba je 

uzupełnić. Wtedy jest to normalna droga, bo jeżeli my wrzucamy cos na komisję to co, komisja 

będzie się zajmowała tym czy jest to petycja czy nie? Ktoś powinien… To i tak pan przecież 

robi ocenę.  

 

Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: komisja oczywiście korzysta z pomocy i ja służę 

pomocą, ustalamy jeżeli są braki formalne to wzywamy do uzupełnienia, jeżeli nie ma tych 

błędów formalnych, to kto będzie oceniał, pan przewodniczący będzie oceniał czy kierować do 

komisji czy nie? Po to jest szanowni państwo powołana Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

i ona rozstrzyga pod względem nie tylko merytorycznym, ale również pod względem 

formalnym. Swoje stanowisko argumentuje i przekazuje państwu do zajęcia. To wcale nie jest 

też tak, że jeżeli komisja skarg wniosków i petycji jakieś stanowisko określi, rozstrzygnie 

w jakiś sposób petycję, to wcale nie jest tak, że państwo jako rada musicie się z tym zgodzić. 

To jest wniosek czy stanowisko komisji petycji przygotowuje do państwa, państwo możecie 

złożyć jakieś uwagi, poprawki i tak czasami bywało, że państwo nanosiliście na treść 

rozstrzygnięcia, uzasadnienia swoje powiedzmy jakieś tam uwagi i głosowano i później była 

podjęta uchwała w tej kwestii rozstrzygnięcia petycji.  

 

Radny Zenon Lenart: rozumiem.  

 



38 

 

Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: dobrze, proszę bardzo.  

 

Radny Zenon Lenart: jeszcze jedno pytanie mam do pana wójta. Jak zostało rozpatrzone moje 

pismo, 30 dni minęło, nie dostałem żadnej odpowiedzi i po prostu nie wiem jak mam 

to rozumieć, czy został pozytywnie rozpatrzone, czy po prostu mam czekać na odpowiedź? 

 

Wójt gminy – Mateusz Liput: pismo zostało do pana wysłane pocztą tradycyjną 

i elektroniczną z odpowiedzią na skierowany przez pana do mnie wniosek. Także jeżeli ono nie 

dotarło, to można sprawdzić skrzynkę mailową, a jeżeli nie dotarło pocztą tradycyjną to została 

wysłana w terminie i jeżeli nie dotarła do dnia dzisiejszego, to może będzie to albo dziś albo 

jutro, ale od nas została wysłana w terminie.  

 

Radny Zenon Lenart: dobrze, dziękuję. Powinienem dostać przed 24, ale dzisiaj mamy 28. 

 

Wójt gminy – Mateusz Liput: tak, ale tutaj liczy się data stempla pocztowego,  

więc ona została nadana w terminie.  

 

Radny Krzysztof Ronowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: przedstawił plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2023 rok (plan pracy w załączeniu). 

 

Radny Zenon Lenart: mam pytanie tutaj do pana przewodniczącego. Rokrocznie mamy tzw. 

kopiuj-wklej, czyli to co było dwa lata temu jest w zeszłym roku, to co było w zeszłym roku 

jest teraz. Ja bym liczył na większą kreatywność Komisji Rewizyjnej w pewnych sprawach,  

bo takie poruszanie się w pewnym szablonie to nie dale nam pełnego obrazu. Przecież mamy 

jednostki organizacyjne które można by był skontrolować, pewne tematy wyciągnąć 

i ja liczyłbym po prostu na większą kreatywność i nawet zrezygnowanie z pewnych punktów 

które się przewijają rokrocznie, np. organizacja wypoczynku letniego dzieci, które nie mają 

żadnego wpływu na wykonanie budżetu ani na prawidłową funkcjonalność gospodarki 

budżetowej, a jest wiele innych tematów nad którymi warto się po prostu zastanowić i taka 

mam sugestię, żeby komisja podeszła bardziej kreatywnie do spraw kontroli pewnych 

wycinków budżetu czy pewnych działów, a żeby dawało nam to lepszy obraz gospodarki 

finansowej gminy.  

 

Radny Krzysztof Ronowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: bardzo dziękuję panu 

radnemu za tę niezwykle cenną uwagę. Kreatywność to rzecz ludzka, zatem licząc na pańską 

kreatywność i na punkt pierwszy Komisji rewizyjnej w całorocznym działaniu, 

proszę o przedłożenie takiego wniosku byśmy mogli zgodnie z prawem, formalnie np. dokonać 

kontroli bieżącej tematycznej, zleconej przez radę gminy. Króciutko. Dziękuję bardzo.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabrano.  

 

Ad. 10 

 Zamknięcie obrad. 
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 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krościenko 

Wyżne – Krzysztof Podkul zamknął XLII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

 Aleksandra Lorens  

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         Krzysztof Podkul 


